

## Editörden

Kıymetli Bilim İnsanları, Akademik Tarih ve Düşünce Dergisi olarak yeni bir sayımızla karşınızdaki olmaktan büyük mutluluk duymaktayız. Bu sayımızla 5. Cilt 16. Sayımıza ulaşmış bulunuyoruz.

İlk sayımızdan itibaren bizlere güvenen ve değerli çalışmalarını ilmi literatüre kazandırmamıza vesile olan değerli yazarlarımıza; yol gösterici fikirleri ile üşenmeden bizlere ışık olan ve büyük emeklerle ortaya konulan çalışmalara ilmi hüviyet kazandıran değerli hakemlerimize ve bizleri daima takip eden muhterem okurlarımıza en derin şükranlarımızı sunuyoruz.

Bu sayımızla 16. Sayısına ulaşan Akademik Tarih ve Düşünce Dergisi, her sayıda biraz daha artan sorumluluğu ile uçsuz bucaksız insan evreninin bilinmezlerine mana kazandırmaya devam etmektedir. Bu mana insanın tarihselliği ile iç içe olup, dinamiklerini onun edimlerinden almaktadır. İşte bu edimler bir noktada insani ve sosyal bilimlerin konu kapsamında yer alıp ayrıca konu birimi olarak bilim insanlarının düşüncelerine de yön vermektedir.

Akademik Tarih ve Düşünce Dergisi, Türkçe, İngilizce ve Rusça olmak üzere üç dil özetli yayıncılık sistemiyle uluslararası literatürde saygın bir yer edinmiş ve girmiş olduğu uluslararası birçok index ve veri tabanları ile araştırmacıların temel başvuru kaynakları arasında yer almıştır. Bu bağlamda Türkiye ve farklı ülkelerden tercih edilen dergimiz yayın kurulunun almış olduğu karar gereğince bu sayımıza kadar yılda üç sayı olmak üzere yayınlanmakta iken bu sayıdan sonra yıllık toplam yayın sayısını dörde yükseltmiştir. Buna göre Aralık, Mayıs ve Ağustos sayılarına bir de Ekim sayısı eklenmiş olup bu husus dergimiz sitesinden ayrıca geçtiğimiz günlerde duyurulmuştur.

Kıymetli Bilim İnsanları, 2018 yılı ATDD için ayrıca önemli gelişmelerin yaşandığı bir yıl olmuş ve Akademik Tarih ve Düşünce Dergisi ile Azerbaycan Milli İlimler Akademisi Tarih Enstitüsü arasında ilmi araştırma, çalışma ve yayıncılığa dair bir protokol de imzalanmıştır. Bu hususta gerek ATDD yayın kurulu gerekse de Azerbaycan Milli İlimler Akademisi Tarih Enstitüsü yetkililerinin vardığı ortak sonuçların ilmi çalışmalarımıza güçlü bir soluk kazandırmıştır. Bu bağlamda emeği geçen tüm dostlarımızı bilhassa Doç. Dr. İrade Memmedova ve Tarih Enstitüsü Direktörü Prof. Dr. Yakup Mahmudov'u saygı ve hürmetle selamlıyoruz.

Kıymetli Bilim İnsanları, bu sayımızda yine Türkiye ve farklı ülkelerden çeşitli sahalarda ve farklı dillerde makalelerimiz ve kitap bölümlerimiz olup, bunları sizlerin değerli görüşlerine sunmaktan büyük kıvanç duymaktayız. Bu vesile ile sizleri saygı ile selamlarken bir sonraki yayınıımız olan Ekim 2018 Güz Dönemi 17. Sayımızda görüşmek dileğiyle diyoruz.

Saygılarımızla

Editörler Ekibi

## **From Editor**

Dear honourable scientists,

As Academic Journal of History and Idea, we are greatly glad to be before you with our a new issue. With our this issue, we have reached to our Volume 5, Issue 16.

We express our deepest gratitudes to; our honourable authors&writers who have trusted us and contributed us to bring in their valuable studies to scientific literature from our first issue; our honourable peer-reviewers who have unslothfully become the light to us by their guiding ideas and who have studies, which have been presented with great efforts, gained scientific identity; and to our estimable readers who have always followed us.

Academic Journal of History and Idea which has reached to 16<sup>th</sup> Issue with our this issue has been continuing to add meaning to the unknowns of endless human universe, with its some more increasing responsibility in each issue. This meaning is nested with human's historicalness and takes its dynamics from its (of human's historicalness) acts. Here these acts take place in the scope of subject of human and social sciences at one point and, as subject unit, they also steer scientists' thoughts.

Academic Journal of History and Idea has gained a respectable place in international literature with its publication system having the trilingual abstract including Turkish, English and Russian, and it has been one of basic reference sources for researchers by its many international indices and databases into which it has entered. In this context, while our journal, which is preferred from Turkey and different countries, has been published in three issues in one year up to this issue, annual total publication issue has been increased to four in number as per decision taken by editorial board. According to this, in addition, an October issue was added to issues of December, May and August, and this matter had been announced in the previous days.

Dear Honourable Scientists,

2018 has become a year when further important developments were experienced for AJHI and also a protocol was signed on scientific research, study and publication between Academic Journal of History&Idea and History Institute of Azerbaijan National Academy of Sciences. In this respect, mutual conclusions, reached by both editorial board of AJHI and authorities of History Institute of Azerbaijan National Academy of Sciences, have brought a strong breath to our scientific studies. In this context, we remember our all friends who contributed efforts, in particular to Assoc. Prof. Dr. Irade Memmedova and Prof. Dr. Yakup Mahmuov, Director of History Institute of Azerbaijan National Academy of Sciences, with respect and esteem.

Dear Honourable Scientists,

In our this issue, we have our articles and book sections in various areas and different languages from Turkey and different countries, again, and we greatly feel proud of presenting these to your valuable opinions. Hereby, we greet you respectfully and we say "hoping to meet you in our October 2018, Fall Period, 17<sup>th</sup> issue, which is our next issue."

Yours faithfully.

Team of Editors

## От редактора

Уважаемые ученые, мы рады представить вам новый номер журнала «Академическая История» и журнала «Мысль». Номер журнала состоит из пяти томов и шестнадцати страниц.

Мы очень признательны писателям, которые с первых выходов нашего журнала доверяли нам и помогали в привлечении ценных научных произведений и выражаем глубочайшую благодарность нашим уважаемым судьям, которые делились своими идеями об исследованиях и направляли нас на нужный путь и благодарны уважаемым читателям, которые всегда читали наши журналы.

Журнал «Академическая История» и журнал «Мысль», который выпустил свой 16-й номер продолжает придавать смысл человеческой вселенной. Этот смысл связан с историчностью человека, и его динамика берется из его действий. Эти действия происходят в рамках человеческих и гуманитарных наук, а так же дают направление ученым.

Журнал «Академическая История» и журнал «Мысль» завоевали достойное место в международной литературе благодаря публикациям на трёх языках, а именно на турецком, английском и русском и стал базой данных и одним из основных источников исследователей международного индекса. Нашему журналу отдают предпочтение как в Турции, так и в других странах и с решением комиссии публикуется три раза в год и начиная с этого номера наш журнал будет публиковаться четыре раза в год. Соответственно, октябрьский номер был добавлен к номерам декабря, мая, августа и об этом было оповещено на нашем сайте.

Дорогие ученые, 2018-ый год стал для ААДД значительно развитым годом и был подписан протокол о научных исследованиях, работы и публикации между журналами «Академическая История» и «Мысль» и Института Истории Азербайджанской Академии Наук. Результат принятый со стороны Института Истории Азербайджанской Академии Наук и редакционной коллегии ААДД глубоко вдохновил наших ученых. В связи с этим, мы хотим поблагодарить профессора Института Истории Якуба Махмудова и доцента Ираде Меммедова и всех наших друзей за их труд.

Дорогие ученые, мы рады вам сообщить что в этом номере будут публиковаться статьи и книги из разных стран, включая Турцию. Воспользуясь этой возможностью хотим увидеть вас в следующей публикации в 17-ом октябрьском номере 2018 года.

Искренне Ваш

Команда редакторов